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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXVIII/2018 

z XXXVIII sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 02 lutego 2018 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXXVIII sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVII sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji   

     uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy za rok     

    2017. 

8. Przyjęcie sprawozdań z pracy komisji stałych Rady Gminy za rok 2017: 

    1) Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, 

    2) Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki    

       Żywnościowej, Handlu i Usług, 

    3) Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Prawa i Porządku Publicznego. 

9. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z działalności Rady w 2017   

    roku. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

      1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 r. 

      2) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu    Gminy    

          Kraszewice dla publicznych i niepublicznych przedszkoli, szkół i    

           innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania    

           kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, a także zakres         

           danych zawartych we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej    

            wykorzystania 

       3)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrzeszowskiemu 

        4)Uchwała w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale nr    

            XXXVI/202/2017 Rady Gminy  Kraszewice z dnia 30 listopada 2017      

            roku w  sprawie stawek podatku od środków transportowych. 

11.Wnioski i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na wnioski. 

13. Zakończenie obrad sesji.      
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W sprawie porządku obrad nie zgłaszano  uwag ani zapytań.                    

W wyniku głosowania porządek został przyjęty  przez Radę Gminy.                                 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy wybrany został 

radny Jan Wojtaszek 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVII sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XXXVII sesji Radny Daniel Pyrgiel oznajmił, że 

protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował                          

o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                                    

z XXXVII sesji Rady Gminy w dniu 28 grudnia 2017 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym  i 

z realizacji uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  

w dniu 28 grudnia 2017 r.  

Dodatkowo Wójt poinformował iż uczestniczył  w dniu 29 stycznia w 

komisji budżetu i w związku z tym chciał przeprosić panów radych i  lokalne 

media za swoje mocniejsze słowa które nie powinny zostać wypowiedziane .  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano uwag ani zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

14 stycznia odbyła się w Kraszewicach 26 Wielka Orkiestra Świątecznej 

Pomocy. Do organizacji włączyli się także radni. Przewodniczący 

podziękował wszystkim którzy przyczynili się do zebrania kwoty w  

wysokości 11 tys. zł 

 

 

W okresie międzysesyjnym  

  Odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

- Komisja Budżetu – 29.01.2018r. 
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Radny Jan Wojtaszek przedstawił informacje z posiedzenia komisji budżetu 

w dniu 29.01.br.: 

W porządku obrad były następujące punkty: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie: 

   - zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 r. 

   - ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu     

     Gminy Kraszewice dla publicznych i niepublicznych przedszkoli, szkół i    

     innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania    

     kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, a także zakres    

     danych  

     zawartych we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej   

     wykorzystania 

 -  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrzeszowskiemu 

-    Uchwała w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale nr    

     XXXVI/202/2017 Rady Gminy  Kraszewice z dnia 30 listopada 2017 roku    

     w    sprawie stawek podatku od środków transportowych. 

5.Sprawy różne. 

6. Wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 

 

Uchwały zostały zaopiniowane pozytywnie za wyjątkiem jednej, to 

znaczy zmian w budżecie. Główną przyczyną było wywołanie zarządzenia 

przez Wójta w sprawie Zmian w Budżecie dokonującej zmian w zmianach 

majątkowych. Radny chciałby przedstawić szczegóły podczas omawiania 

uchwały w sprawie zmian w budżecie. Komisja uzyskała  również informację   

o Spółce Wodnej że jest podobno zadłużona na kwotę 25 tys. Radny 

stwierdził że podczas sprawozdania Spółka powinna wyjaśnić wszelkie 

nieścisłości. 

Radny Dawid Łuszczek zwrócił się do radnego Wojtaszka z zapytaniem co 

kierowało nimi na komisji na której nie mógł być obecny aby zagłosować 

negatywnie uchwałę zmian w budżecie Gminy na 2018 rok 

Radny Jan Wojtaszek odpowiedział że zaczęło się od tego iż padło pytanie 

dlaczego kilka dni przed komisją wydano zarządzenie w sprawie zmian w 

budżecie. Nie informując nas o tym że zmiany zostały wprowadzone. Nasze 

uwagi były następujące: 

Całkowita długość drogi o numerze 884357P w Kuźnicy Grabowskiej 

zamieszczonej w planie wydatków inwestycyjnych w załączniku nr 1 zgodnie 

z uchwałą z dnia 23 września 2016 roku i załącznikiem do tej uchwały 

odcinek drogi wynosi 1449 metrów bieżących . W opinii Rady Gminy 

Kraszewice w sprawie budowy dróg gminnych planowanych do realizacji w 
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2018 r.. przyjętej na sesji w dniu 25.10.2017 zaplanowano przebudowę drogi 

o długości 1100m. wniosku o dofinansowanie wyżej wymienionej drogi z 

udziałem dotacji z budżetu Woj. Wielkopolskiego podano także odcinek 

1100mb. W latach poprzednich położono w tej drodze nakładkę bitumiczną o 

długości ok 900m. Pytanie jest następujące jaka jest faktycznie długość wyżej 

wymienionej drogi do zrobienia i dlaczego zabezpiecza się tak dużą kwotę tj. 

192,500zł 

Radny Dawid Łuszczek stwierdził że w tej uchwale  o zmianach w budżecie 

nie ma żadnego zapisu na temat tej drogi . 

Radny Jan Wojtaszek wyjaśnił że chodzi o to że nie dostaliśmy żadnej 

informacji że będą jakieś zmiany tylko zostało to zrobione zarządzeniem, 

dlatego byliśmy przeciwni ponieważ dodatkowe drogi planowane do 

zrobienia nie są ujęte do wniosku Urzędu Marszałkowskiego i nie będzie 

dofinansowania do tej drogi mimo zapewnień. Te dodatkowe drogi będziemy 

robić z własnych środków. Jest niezrozumiałe dlaczego będziemy robić drogę 

z budżetu Gminy skoro możemy dostać dofinansowanie. Należy zaczekać z 

tymi dodatkowymi drogami a robić te które są wysłane w wniosku do Urzędu 

Marszałkowskiego. Nas nie stać żeby robić to z własnego budżetu skoro 

zadłużamy Gminę na przedszkole. 

Radny Dawid Łuszczek zapytał dlaczego mielibyśmy blokować inwestycję 

które są w tym projekcie uchwały, dlatego że się Pan nie zgadza z tym 

zarządzeniem? 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że być może to był błąd. 

Radny jan Kędzia wyjaśnił że myśmy się pochylili nad tymi zmianami w 

budżecie  że dotacja do powiatu Ostrzeszowskiego do Kolektora 

odwadniającego w miejscowości Głuszyna została zwiększona z kwoty 50tys 

tys. do 80 tys, zł a powinno być 50 tys zł jak jest w załączniku nr 4 w planie 

wydatków inwestycyjnych  . 

Radny Adrian Kruszakin wyraził swoją opinię: Ponieważ wcześniej 

powiedziano mi że blokuję dotacje do powiatu . A teraz głosując negatywnie 

tak samo blokuje  się pieniądze do powiatu. Rozumiem że chcecie iść na 

wojnę z Powiatem   

 

 

 

Punkt 7. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy za rok     2017. 

 

Sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca komisji Rewizyjnej Małgorzata 

Broniecka które stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

W sprawie sprawozdania Radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek  zgłaszał nieprawidłowość . Chodzi o to że na 

Łękawkach jest wykazane 1.100km . Czy komisja poczyniła jakieś kroki 

aby wykazać jak jest w rzeczywistości? 
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Radna Małgorzata Broniecka odpowiedziała że komisja opierała się na 

dokumentacji a w niej wszystko się zgadzało   

Wójt Gminy dodał że wydał polecenie panu inspektorowi aby na przyszły 

piątek zwołać wszystkich: wykonawcę  projektanta i inspektora nadzoru. 

Sprawa zostanie wyjaśniona o czym radni zostaną poinformowani. 

Radna Małgorzata Broniecka odniosła się do wniosków jakie poczyniła 

komisja rewizyjna : Aby pomagać ludziom którzy mają ciężką sytuację 

życiową aby zgłaszać do GOPS lub do przewodniczącej Komisji, ponieważ 

są to ludzie którzy nie chcą prosić o  pomoc od innych. 

Radna również chciała wyjaśnić kwestię sporną która dotyczyła kontroli 

żwirowni. Pani Radczyni  wyjaśniła jej ponieważ nie można kontrolować 

firmy męża na czas tejże kontroli Pani Małgorzata musi po prostu wyjść i 

kontrolę przejmuje wtedy inny członek komisji. 

 

Ponieważ radni nie mieli więcej uwag i zapytań Przewodniczący Rady 

Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego sprawozdania ?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła sprawozdanie   

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos) 

 

Punkt 8 . Przyjęcie sprawozdań z pracy komisji stałych Rady Gminy za 

rok 2017: 

 

1) Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, 

Sprawozdanie Z Komisji przedstawił Dawid Łuszczek 

 które stanowi  załącznik nr 5 do niniejszego protokołu  

W sprawie sprawozdania radni  nie zgłaszali  żadnych uwag i zapytań 

 

Ponieważ radni nie mieli żadnych  uwag i zapytań Przewodniczący Rady 

Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego sprawozdania ?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła sprawozdanie   

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

 

   2) Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki    

       Żywnościowej, Handlu i Usług, 

Sprawozdanie z komisji przedstawił Jan Kędzia  które stanowi załącznik nr 6 

 

Ponieważ radni nie mieli żadnych  uwag i zapytań Przewodniczący 

Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego sprawozdania ?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła sprawozdanie   
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(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

 

2) Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Prawa i Porządku Publicznego. 

Sprawozdanie z komisji przedstawiła Adela Puchała które stanowi 

załącznik nr 7  

 

Ponieważ radni nie mieli żadnych  uwag i zapytań Przewodniczący 

Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego sprawozdania ?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła sprawozdanie   

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów 

 

Punkt 9 Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z działalności         

            Rady w  2017 roku. 

Sprawozdanie Przedstawił przewodniczący Radny Gminy Kraszewice Artur 

Chowański które stanowi załącznik nr 8 

 

Ponieważ radni nie mieli żadnych  uwag i zapytań Przewodniczący 

Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego sprawozdania ?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła sprawozdanie   

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów 

 

 

 

 

Punkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 r. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik  

W sprawie projektu radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania: 

Wójt Gminy wyjaśnił dlaczego wydał zarządzenie w sprawie zmian w 

budżecie . W tamtym roku państwo chcieli aby wszystkie przetargi robić jak 

najszybciej aby móc zachować jakieś oszczędności po przetargowe   i tym się 

kierowałem wydając to zarządzenie.  Padło tu określenie że jakieś dodatkowe 

drogi się pojawiają. Odpowiadam iż nie pojawiają się żadne nowe drogi tylko 

ta jedna która budzi zastrzeżenie pana radnego  Dziwię się że Radny mówi że 

nie dostaniemy dofinansowania. Ja takich informacji nie mam i z tego co mi 

wiadomo Zarząd Województwa Wielkopolskiego też takich informacji 

jeszcze nie ma. Składamy opinie dotyczących kilku dróg, natomiast do 

rozliczenia nie dostajemy nigdy z Urzędu Marszałkowskiego pieniędzy na 

100% naszych inwestycji , z reguły jest to ok 50% i tak naprawdę w 
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momencie w którym jest decyzja jakie drogi i jakie pieniądze są do 

dyspozycji, my wtedy podejmujemy decyzję którą drogę zgłaszamy do 

rozliczenia. I na tym etapie jest wszystko do wyjaśnienia z Urzędem 

Marszałkowskim. Jeśli chodzi o nieścisłość o której mowa była już na komisji 

budżetowej, wyszło takie sformułowanie droga gminna natomiast ja 

pokazywałem że chodzi o drogę, która ciągnie się za tartakiem do 

skrzyżowania w kierunku Bigosów i to jest cały odcinek  ok 1,5km ale mamy 

plan do zrobienia tego 1.100km . jest to typowa droga dojazdowa do pól. Ja 

nie widzę tutaj powodu dla którego mielibyśmy tego nie zrobić. Przyznaję że 

jest nieścisłość. Natomiast nigdzie nie ma napisane w żadnym przepisie że 

tylko drogi gminne mogą korzystać z tego funduszu . Nieważne czy to będzie 

w ewidencji dróg gminnych czy to będzie droga wewnętrzna.  Liczy się 

właścicielstwo i numery działek których jesteśmy właścicielami też są do tej 

opinii zawsze dołączane. 

Radny Jan Wojtaszek powiedział iż on nie stwierdził że nie dostaniemy 

dofinansowania ale on się obawia że w związku z takimi działaniami możemy 

nie dostać dofinansowania . Wyjaśniam dlaczego : 

 Zgodnie z uchwałą nr 2641/2016 Zarządu Województwa Wielkopolskiego z 

dnia 21 września 2016 roku w sprawie określenia zasad przydzielania 

środków z budżetu Woj. Wielkopolskiego przeznaczonych na prace związane 

z ochroną i rekultywacją i poprawą jakości. 

§3 ustęp 1- określa się stawki jednostkowe dla następujących przedsięwzięć  

Punkt1 – Budowa i przebudowa dróg dojazdowych do gruntów rolnych i 

szerokości jezdni co najmniej 4m  

Podpunkt c który dotyczy naszej omawianej drogi brzmi „ z dotychczasowej 

drogi gruntowej na drogę z kruszywa kamiennego  lub brukowca 75 tys/km. 

Szanowni radni jeśli całość tej drogi zgodnie z uchwałą którą podjęliśmy w 

2016 r wynosi 1449 m – 900m asfaltu i teraz mowa czy będziemy robić 

dodatkowe drogi które nawet nie były wspomniane na komisji budżetowej. 

My nie możemy dostać dofinansowania na drogę którą nie wysłaliśmy w  

wniosku, ponieważ ta droga nie jest w uchwale o drogach gminnych  a tą 

uchwalę należało wysłać do Zarządu Województwa Wielkopolskiego i ten 

wniosek który zatwierdzi upoważnia do dotacji . Ja się obawiam jeśli te drogi 

nie są zatwierdzona abyśmy nie musieli zwracać dotacji . Jaka jest przyczyna 

że ta uchwała nie została wysłana razem z wykazem dróg i tak jak 

powiedziałem pan Wójt wywołał zarządzenie tak jakby na nowe zadanie. 

Uważam po prostu że tu jest błąd  

Radny Sylwester  Gołdyn wyjaśnił że to zarządzenie zostało wydane aby jak 

najszybciej można było wysłać wszelakie potrzebne dokumenty do 

projektantów aby jak najszybciej ogłosić przetarg. 

Wójt Gminy odp: że nie ma nigdzie że droga dojazdowa do pól musi być w 

ewidencji dróg gminnych. Radny mówi że nie dostaniemy dofinansowania do 

dróg ale zastanawia  mnie na jakiej podstawie jest takie stwierdzenie. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że w zarządzeniu ciągle jest mowa o drodze 

84356 P Kuźnica Grabowska – Tartak . Na daną chwilę nie miał pan prawa 
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podjąć tego zarządzenia bo tam już było 152 tys zł na 600m drogi ale to 

trzeba  podjąć uchwałą. 

Radny Jan Kędzia powiedział że Jan Wojtaszek słusznie mówi ja zacytuje 

wypowiedź z sprawozdania Pana Dąbka : Do kategorii dróg Gminnych 

zalicza się drogi  o znaczeniu lokalnym nie zaliczone do innych kategorii 

stanowiące uzupełniającą sieć drogi służącej miejscowym potrzebom z 

wyłączeniem dróg wewnętrznych. Boli mnie to że znów się bierze pieniądze 

w kwocie 54 tys. zł z drogi która miała być zrobiona w tłuczniu  w pierwszej 

kolejności na ul Młyńskiej i Podlas- Podkuźnica o długości 880m.W uchwale   

Strategii Rozwoju Gminy Kraszewice w roku 2016 jest zapisany okres 

realizacji tych dróg na lata 2016/2017. A jest rok 2018 i droga na ul. 

Młyńskiej i droga łącząca ul wieluńską z ul. leśną są drogami 

nieprzejezdnymi dla samochodów. Te drogi są drogami gruntowymi i są 

przeznaczone do miejscowych potrzeb mieszkańców, rolników a także 

turystów korzystających z wypoczynku. Nadmieniam że jesteśmy najbardziej 

zdegradowanym sołectwem, wynika to z opracowanego planu rewitalizacji . 

Myśmy jako sołectwo Kraszewice nr 2 takie mieli przeznaczone pieniądze z 

budżetu gminy z gminy od 2015-2017 roku. Zakupiono kamień na drogę w 

kierunku państwa Pieruckich 4450zł i na ul Młyńską 12 786,40 i na ul zielona 

44 737,28zł razem 61973.68zł. Mamy do zrobienia dwie drogi razem 880 m 

dobrze by było ogłosić je w jednym przetargu na początku roku 2018r. 

Nadmieniam że sprzedano mienie w naszym sołectwie na kwotę 86300zł . 

 W wniosku do Urzędu Marszałkowskiego trzeba dołączyć aktualna mapę 

ewidencyjną na której należy wkreślić realizowane odcinki dróg i aktualny 

wypis z rejestru gruntów. Przegłosowane było przez Radę Gminy  że  będą 

realizowane drogi, które zostały zapisane we wniosku złożonym do Urzędu 

Marszałkowskiego Woj. Wielkopolskiego.  

Wójt Gminy odp że w tym roku są zgłoszone dwie drogi z sołectwa nr dwa a 

przed momentem Pan zaprzeczył  że jesteście obszarem zdegradowanym. Nie 

można tego słuchać że w sołectwie nr 2 się nic nie robi. W marcu jak 

będziemy przenosić środki niewykorzystane z roku 2017 to do tej drogi 

dołożymy. W pana sołectwie będą zrobione dwie drogi  zrobione , uzbroimy 

działki które potem zamierzamy sprzedać, dodatkowo teren rekreacyjny do 

zagospodarowania i jeszcze mamy złożony wniosek na  pożyczkę na 

wymianę rur azbestowych i mamy zrobioną ulice Zieloną oraz część ul 

młyńskiej .  Obiecałem że będę dzielił pieniądze po równo i staram się to 

robić. 

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła że z wypowiedzi wynika że apetyt 

rośnie w miarę jedzenia im więcej się daję tym więcej chcą. Drugą rzeczą jest 

to że dopóki nie pojawił się program rewitalizacji nie było mowy o obszarze  

zdegradowanym. 

Radny Radosław Gatkowski stwierdził iż my musimy pamiętać ze jesteśmy 

radnymi nie tylko w swoim sołectwie ale powinniśmy działać dla dobra całej 

gminy. Jeśli chodzi o ul Młyńską to tam trzeba najpierw zrobić odwodnienie 

potem dopiero nakładkę. Róbmy wszystko po kolei. Wójt wymienił wcześniej 
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ile w planach jest inwestycji w Pana sołectwie. . Proszę o trochę pokory bo 

każdy Radny chciałby robić przedsięwzięcia  w swoim sołectwie, ale 

zacznijmy słuchać i wybierajmy najbardziej słuszne inwestycje. 

Radny Jan Kędzia stwierdził że od siebie oczekujemy jak najwięcej. 

Radny Jan Wojtaszek powiedział że będzie głosował za projektem uchwały 

ale mam wątpliwości do zabezpieczonych środków Kuźnica Grabowska – 

Tartak wysokość środków zabezpieczonych na drogę w kwocie 192 tys. są na 

dzień dzisiejszy   nie zgodnie z przedstawioną dokumentacją, są za duże . Nie 

stać nas na budowę drogi w przypadku gdy nie mamy pewności  że 

dostaniemy dofinansowanie.  

 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos) i podjęła 

uchwałę Nr XXXVIII/216/2018 w sprawie   zmian w budżecie Gminy 

Kraszewice na 2018 rok. 

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

2) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu    Gminy    

   Kraszewice dla publicznych i niepublicznych przedszkoli, szkół i    

   innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania    

   kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, a także zakres         

   danych zawartych we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej    

    wykorzystania 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XXXVIII/217/2018 ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji z budżetu    Gminy  Kraszewice dla publicznych i niepublicznych 

przedszkoli, szkół i  innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu 

przeprowadzania  kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

a także zakres  danych zawartych we wniosku o udzielenie dotacji i w 

rozliczeniu jej wykorzystania 

 

która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
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3)   udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrzeszowskiemu  

 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik  

W sprawie projektu radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania  

Radny Powiatu Jan Puchała wywnioskował z projektu uchwały że Wójt 

wycofał się z przejęcia inwestycji ? Z tego co mi wiadomo to był wniosek z 

strony Gminy że pan chce przejąć inwestycje przy chodniku w jeleniach- 

Jeziorkach  

Wójt Gminy odp że padały zastrzeżenia w nasza stronę iż przyjmując tę 

inwestycję popełniamy błędy mimo że nadzór zawsze był sprawowany przez 

pracownika Starostwa Powiatowego dlatego w rozmowie z Panem starostą 

ustaliliśmy na początku stycznia  te dwa punkty dotacyjne i to że wykonawcą 

tych obu inwestycji będzie powiat.  

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XXXVIII/218/2018  w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Ostrzeszowskiemu  

która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

 

4) Uchwała w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w uchwale nr    

     XXXVI/202/2017 Rady Gminy  Kraszewice z dnia 30 listopada 2017      

     roku w  sprawie stawek podatku od środków transportowych. 

 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy 

W sprawie projektu radni zgłosili następujące uwagi i zapytania  

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XXXVIII/219/2018 w sprawie sprostowania błędu 

pisarskiego w uchwale nr   XXXVI/202/2017 Rady Gminy  Kraszewice z 

dnia 30 listopada 2017roku w  sprawie stawek podatku od środków 
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transportowych. 

która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 Punkt 9 Wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący Rady Artur Chowański odczytał pismo od zespołu 

kierowniczego  w Kraszewicach . 

Pismo stanowi załącznik nr 12 

Radny chciał skierować to pismo do Komisji oświaty  

Radna Adela Puchała odpowiedziała że ta sprawa była już rozpatrywana 

wcześniej i stanowisko komisji oświaty się nie zmieniło i proszę o 

przekazanie tej sprawy do Wójta Gminy  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że aby zmniejszyć pensum należałoby 

wywołać uchwałę a uchwałę przygotowuje wójt . najpierw jest projekt 

uchwały, potem opinia. 

Radna Małgorzata Broniecka poinformowała że w tamtym roku była już ta 

sprawa rozstrzygana i temat ten pojawił się z  powrotem uważam że komisja 

Oświaty już pochyliła się nad tą sprawą i dała odpowiedź. Radny Jan 

Wojtaszek proponuje aby stworzyć projekt uchwały i moim zdaniem najlepiej 

aby było to przedstawione całej radzie i niech cała rada zdecyduje co z tym 

zrobimy. 

Wójt Gminy stwierdził  że swoje zadnie już wyraził w tej kwestii i moje 

stanowisko się nie zmieniło  mówiłem że na ten rok szkolny zostawiamy to 

tak jak jest. Jeśli faktycznie będzie przesłanka to pochylimy się nad zmianą 

regulaminu. Obiecałem ze wiosną przedstawię projekt takiego regulaminu. 

Radny Powiatu Jan Puchała podziękował Wójtowi za ogłoszenie przetargu na 

przedszkole i zapytał czy Wójt mógłby przybliżyć zakres. Zarys wielkość 

tego przedszkola. Zapytał czy przedszkole będzie ogrzewane pompami 

ciepła? 

Wójt Gminy  odpowiedział że w projekcie są pompy ciepła  

Radny Jan Puchała stwierdził że jeśli jest planowana moc pomp 80kw to 

obawia się ze tu wyjdą bardzo duże koszty 

Wójt Gminy odp że mamy na to przygotowaną dokumentację techniczną i 

jeśli będzie taka wola to można zaprosić projektantów którzy przedstawią. 

Projekt był przedstawiony na dniu dziecka. Ale nie ma przeszkód aby 

zaprosić projektantów na komisję oświaty . 

Radny Jan Puchała zapytał czy jest możliwość zastępczego grzania ponieważ 

z moich obliczeń wynika że 80 kw. to jest koszt ok 50 tys. rocznie opłaty 

stałej . Przy budowaniu Gimnazjum zasięgnąłem opinii na temat tych pomp i 

nie były to pozytywne opinie dlatego jestem sceptycznie nastawiony. 

Dlatego może warto byłoby się zastanowić nad innym rozwiązaniem. 

Projekt przedszkola był już w 2016 roku i można było to przedstawić z 

dokumentacja w ciągu tak długiego okresu  
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Wójt Gminy stwierdził że owszem projekt był i każdy z zainteresowanych 

mógł się z nim zapoznać. A podczas dnia dziecka kiedy był wystawiony 

projekt byli również projektanci i można było z nimi porozmawiać. 

Aplikowaliśmy środki na przedszkole w 2016 roku także niech nikt nie mówi  

ze nic nie było wiadomo . Nikt na przestrzeni tych lat nie przyszedł do nas i 

nie zapytał. 

Radny Jan Kędzia zapytał jaki będzie koszt utrzymania  nowo 

wybudowanego przedszkola to zapytanie kieruje po raz kolejny a na zadane 

pytanie nie otrzymuje odpowiedzi 

Radny Jan Wojtaszek poinformował że rozmawiał z byłym wójtem  

Jeziornym i wyszła dyskusja na temat drogi w Racławicach i uzyskałem 

informacje iż droga Racławice Jaźwiny była drogą gminną, Gminy 

Kraszewice. Pozwoliłem sobie sprawdzić zarządzenie województwa 

wielkopolskiego z  2007 i okazało się w załącznikach w województwie była 

ta droga ale już w naszej uchwale jej nie ma  i pytam dlaczego jej nie ma ?i 

składam wniosek aby przy uchwale na stronie bip. wstawić wykaz dróg 

zgodnie z uchwałą którą pojęliśmy 23 września 2016 roku. Mówię ciągle o 

tych drogach bo te numery dróg są podstawą do uzyskania dofinansowania i 

nie są zatwierdzone przez zarząd województwa. Składam wniosek o jak 

najszybsze wysłanie uchwały podjętej w 2016 roku do zarządu województwa 

w celu zatwierdzenia . 

Wójt Gminy odpowiedział że  ten wykaz zleciliśmy firmie zewnętrznie  jest 

to opracowane i wysłane do Poznania i tam maja uwagi co do numeracji i 

zalecił nam poprawienie ich i w tej chwili jest na końcowym etapie . 

Czekamy na ostateczną akceptację. Wszystkie wnioski są dokładnie 

sprawdzane przez urzędy wyższego szczebla i jeśli byłoby to niezgodne z 

prawem to czy my byśmy dostawali te dotację. 

Wójt poruszył sprawę budynku w Głuszynie ponieważ było pytanie czy my 

możemy otworzyć  punkt filialny przedszkola i poprosiłem o opinie Prawną 

która uzyskałem  

Michalina Witkowska Radca Prawny przedstawiła opinię która stanowi 

załącznik nr 13 

Wójt Gminy poinformował iż biorąc pod uwagę głos mieszkańców i te opinii 

e podjąłem decyzję że przedłużymy  umowę dzierżawy dla stowarzyszenia na 

kolejny rok szkolny 2018/2019. Ten rok dajemy sobie do namysłu jak ten 

budynek zagospodarować . Mamy już pewien pomysł  i współpracujemy z 

instytucją która realizuje podobne projekty do naszej koncepcji chcemy żeby 

budynek spełniał funkcje kulturalno- edukacyjnie  

Sołtys Józef Adamus powiedział że społeczeństwo chce aby przedszkole i 

klasy 1-3 zostały i Stowarzyszenie chce dalej prowadzić na takich warunkach 

jak jest do tej pory . Takie jest moje stanowisko i rady sołeckiej  

Wójt Gminy poinformował ze ponieważ boryka się z problemami 

zdrowotnymi będzie musiał przez jakiś czas iść na zwolnienie chorobowe . 

Ale tak jak w 2014roku  podjąłem mandat publicznego  zaufania i 

przedstawiłem swoją wizję którą staram się konsekwentnie realizować. Jest 
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wiele rzeczy rozpoczętych  do kontynuowania dlatego chciałbym, zebrać siły 

i jeśli będzie to możliwe i będzie taka akceptacja zrealizować te rzeczy które 

mamy w swoich planach i zamiarach . Jeśli się okaże że te moje problemy 

zdrowotne będą przeszkoda to oczywiście zdrowie najcenniejszy ale jeśli 

będzie taka możliwość to chciałbym przedstawić swoją wizję na kolejne 5 lat  

  

Punkt 10. Odpowiedzi na wnioski. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

Punkt 11. Zakończenie obrad sesji.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy,  sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział w 

obradach - zamykając tym samym o godz. 11
50 

XXXVIII sesję Rady Gminy 

Kraszewice.  
   Protokołowała:                     Sekretarz Obrad XXXVIII sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Lidia Plewa            /-/ Jan Wojtaszek  


